

ສບາຍດີ ທຸກທ່ານ

ນີ້ນີ້ຈະຂໍນຳເອົາ ສານຂອງ ສົມເດັດພຣະສັງຄະຣາດລາວ ຂຽນເມື່ອວັນທີ່ 24 ມິຖຸນາ 2524 ເຖິງຜູ້ນັ້ນຂອງຊາວ  
ລາວອົບພົບທີ່ພັດພາກຈາກບ້ານເກີດ ເມືອງນອນມາຢູ່ຕ່າງແດນ ມາເຜີຍແຜ່ໃຫ້ທ່ານໄດ້ອ່ານ ຫຼືໄດ້ອ່ານອີກ ເພື່ອ  
ຫັບຫວນຄວາມຊົງຈໍາ ເພາະເປັນສານທີ່ມີຄວາມໝາຍເລິກຊຶ້ງ ຈັບອົກ ຈັບໃຈ ແລະມີຄະຕິເຕືອນໃຈເປັນພິເສດ  
ແມ່ນວ່າ ນີ້ນັ້ນຮອດນີ້ນີ້ ວັນເວລາ ຈະຜ່ານພົ້ນມາ 24 ປີແລ້ວກໍ່ດີ ແຕ່ລັກສະນະຂອງຄວາມເວົ້າຂອງສົມເດັດ  
ຍັງເປັນປັດຈຸບັນ ບໍ່ມີສິ່ງໃດທຽມຫັນ ເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາມີສະຕິແລະມີກຳລັງ ໃຈຢ່າງແປກປລາດ ດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້ :

ໂຮງພຍາບານສົງ ກຸງເທບ ປະເທດໄທຍ໌

ຂໍຈະເຮິນເມດຕາ ມາຍັງຜູ້ນັ້ນຂອງລູກຫຼານລາວທຸກໆທ່ານ

ອາຕມາຮູ້ສຶກເປັນຫ່ວງ ຄິດເຖິງລູກຫຼານລາວທຸກຄົນທີ່ໄດ້ພັດພາກຈາກຮົ້ວ ສວນໄຮ່ນາ  
ບ້ານເກີດເມືອງນອນອັນເປັນທີ່ຮັກແລະຫວັງແຫນຸນຂອງຕົນ ທັງນີ້ກໍ່ເພື່ອຄວາມຢູ່ລອດຂອງ  
ແຕ່ລະຄົນ ການຈໍາໃຈຈໍາພາກຈາກບ້ານ ເກີດເມືອງນອນທີ່ລູກຫຼານເຄີຍຢູ່ແລະສ້າງສົມມາ  
ເປັນສິ່ງທີ່ທຸກຄົນເຂົ້າ ໃຈຊາບຊຶ້ງດີ ບ້ານເກີດເມືອງນອນແລະຜືນແຜ່ນດິນທຸກຕະຣາງນີ້  
ເປັນສົມບັດສ່ວນຮວມທີ່ບັນພະບຸຣຸດເຮົາໄດ້ສ້າງໄວ້ ຊຶ່ງພວກເຮົາທຸກຄົນ ມີໜ້າທີ່ຮ່ວມກັນ  
ປົກປັກຮັກສາສົມບັດນັ້ນ ເພື່ອສືບຕໍ່ເຈດຕະນາຂອງ ທ່ານໄວ້ ເພື່ອລູກຫຼານຂອງເຮົາ  
ຜູ້ເກີດມາສຸດທ້າຍພາຍຫຼັງຈະໄດ້ຊ່ອຍ ກັນສືບສ້າງໃຫ້ຈະເຮິນຮຸ່ງເຮືອງຕໍ່ໄປ  
ເປັນການສະແດງກະຕັນຍູ ກະຕະເວທີ ຕໍ່ວິນຍານຂອງຜູ້ທີ່ມີຄຸນແກ່ບ້ານເມືອງ  
ອັນເປັນການກະທໍາ ທີ່ທາງພຸດທະສາສນາຍົກຍ້ອງສັຣເສິນ

ເວລານີ້ບ້ານເມືອງຂອງພວກເຮົາໄດ້ມີການປ່ຽນແປງ ໃນວິຖີຊີວິດ ທີ່ພວກເຮົາເຄີຍດໍາເນີນມາ  
ຈົນເປັນເຫດໃຫ້ລູກຫຼານໄດ້ຍ້າຍແຍກຫນີມາ ຢູ່ຕ່າງຖິ່ນຕ່າງແດນ ຜົວເມັຮຸພັດພາກກັນ  
ລູກພັດພາກຈາກພໍ່ແມ່ ຍາດຜູ້ນັ້ນຂອງແຕກກະຈາຍຍ້າຍອອກໄປຢູ່ຄົນລະທົດລະຫາງ ບາງຄົນ  
ບາງພວກກໍ່ລົ້ມຫາຍຕາຍໄປ ໃນຄະຫວ່າງເດີນທາງຫນີອອກຈາກບ້ານ ເກີດເມືອງນອນຂອງຕົນ  
ເມື່ອໄດ້ພົບເຫັນສະພາບຕົວຈິງຈາກລູກຫຼານ ຜູ້ອົບພົບຫລົບໄພ ຫນີມາຢູ່ຕາມສູນຕ່າງໆແລ້ວ  
ເປັນຕາຫນ້າສົດສັງເວດ ສຸດແສນຈະພໍຮນາໄດ້

ລູກຫຼານທີ່ຮັກແພງທັງຫຼາຍ ທີ່ໄດ້ອົບພົບມາຢູ່ປະເທດທີ່ສາມ ຖ້າພໍ່ຕັ້ງຕົວ ຫັນໃຈໄດ້  
ກໍ່ຂໍໃຫ້ພາກັນຫວນຣະລິກນຶກເຖິງ ເພື່ອນຮ່ວມຊາດທີ່ຍັງຕຶກທຸກໄດ້ ຍາກ  
ເນື່ອງຈາກຄວາມປ່ຽນແປງອັນເກີດຂຶ້ນໃນບ້ານເມືອງ ສົມຄວນທີ່ ພວກເຮົາທຸກຄົນທຸກຄອບຄົວ  
ທຸກສະມາຄົມທີ່ມີຖານະພໍ່ສົມຄວນ ຈະໄດ້ ສະແດງຄວາມເຫັນໃຈ ຄວາມຮັກແພງ  
ຄວາມອິດູກູນາເມດຕາສົງສານ ຊ່ອຍເຫຼືອຊຶ່ງກັນແລະກັນຕາມສົມຄວນແກ່ຖານະຂອງຕົນ

ອາຕມາຮູ້ສຶກເປັນຫວ່າງແລະຄິດເຖິງລູກຫຼານທຸກຄົນ ຢາກຈະມາຢ້ຽມຢາມ ດ້ວຍຕົນເອງ  
ແຕ່ສະພາບການບໍ່ອໍານວຍ ຈຶ່ງຂໍຝາກຄວາມຄິດຮອດຄິດເຖິງ ແລະແຜ່ເມດຕາຫັມ  
ມາຍັງຜືນອງລູກຫຼານທຸກໆຄົນ ຂໍໃຫ້ພາກັນຕັ້ງໃຈສ້າງ ຊີວິດໃໝ່ດ້ວຍຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ  
ແລະດໍາເນີນໄປດ້ວຍຄວາມສະດວກສະບາຍ ເພື່ອໃຫ້ມີຜົນຖານອັນໝັ້ນຄົງ  
ຂໍໃຫ້ຮັກແພງກັນ ສາມັກຄີກັນໃຫ້ໝັ້ນໝາຍ ປະກອບພາຣະກິດໃດໆ  
ໃຫ້ສໍາເລັດລຸ່ວງສົມຄວາມມຸ່ງມາດປາຖນາ

ອາຕມາຊຸຮາເຖົ້າແກ່ ອາຍຸເຖິງ 89 ປີແລ້ວ ແມ່ນປັດຈຸບັນນີ້ຈະມີສຸຂະພາບດີ  
ຂຶ້ນເປັນປົກກະຕິແລ້ວກໍຕາມ ແຕ່ມີນິ້ງຊຶ່ງຄົງເປັນເວລາບໍ່ເທິງນານປານໃດ  
ອາຕມາກໍຄົງໄດ້ຈາກຜືນອງລູກຫຼານໄປຕາມກົດຫັມມະດາຂອງສັງຂານບໍ່ມີ ໃດກໍມີນິ້ງ  
ຈຶ່ງຂໍຝາກຄວາມຫວັງອັນເຕັມປ່ຽນ ໄວ້ກັບຜືນອງລູກຫຼານ ໄວ້ ກັບຜູ້ນໍາໃນອົງການຈັດຕັ້ງ  
ປະທານແລະຮອງປະທານສະມາຄົມ ຂອງຄົນ ລາວທຸກໆທ່ານ ທີ່ຢູ່ທຸກໆປະເທດ  
ໄດ້ຮ່ວມກັນເສັຽສລະປໂຍດສ່ວນ ໂຕ ເພື່ອສ່ວນຮວມ ແລະຫາຊ່ອງທາງຊົດຊ່ອຍ ຊາວອົບພົບ  
ທີ່ຢູ່ຕາມສູນຕ່າງໆ ໃນປະເທດທີ່ສອງ ຊຶ່ງນັບວ່າແມ່ນບຸກຄົນທີ່ໜ້າສົງສານເປັນຢ່າງຍິ່ງ

ອາຕມາຂໍຝາກຄວາມຫວັງໄວ້ກັບລູກຫຼານລາວທຸກຖ້ວນໝ້າ ຈຶ່ງຮັກແພງ ສາມັກຄີກັນ ຊ່ອຍ  
ເຫຼືອເກື້ອກູນຊຶ່ງກັນແລະກັນບິນຜືນຖານແຫ່ງຄວາມ ເມດຕາຈິດມິດຫັມ ທີ່ຄົນລາວເຮົາມີ  
ປະຈໍາໄວ້ມາຕັ້ງແຕ່ບັນພະບຸຣຸດ  
ທ່ານໄດ້ວາງເປັນມໍຣະດົກໄວ້ໃຫ້ແກ່ກຸ່ມລູກຫຼານລາວໄດ້ປະຕິບັດຕໍ່ເນື່ອງ ກັນໄປ  
ຢ່າຢຸດຢັ້ງແລະທ້ຽວຍຈົນເຖິງວັນສິ້ນລົມປານຂອງພວກເຮົາຜູ້ນເຫຼົ່ານີ້

ອາຕມາຂໍອາຮາທນາເອົາເດດອະນຸພາບ ຄຸນພຣະພຸທເຈົ້າ ຄຸນພຣະຫັມມະເຈົ້າ  
ແລະຄຸນພຣະສັງຄະເຈົ້າຕລອດເຖິງສິ່ງສັກສິດໃນພຣະຮາຊອານາຈັກລາວແລະ  
ສາກົນຈັກກະວານ ໂປດດົນບັນດານປົກປັກຮັກສາ ຄຸ້ມຄອງໃຫ້ຜືນອງລູກຫຼານ  
ລາວທຸກຄົນປະສົບພົບພໍ້ແຕ່ຄວາມສຸກຄວາມຈະເລີນ ປາສາກໂຣຄາພຍາດ ບຽດບຽນ  
ມີຊີວິດກ້າວໜ້າແລະຮຸ່ງເຮືອງ ໃຫ້ມີໂອກາດໄດ້ກັບຄືນບ້ານ ເກີດເນືອງນອນ ເພື່ອຊ່ອຍກັນ  
ປົກປັກຮັກສາເຂດນ້ຳແດນດິນອັນເປັນຖິ່ນ ກໍາເນີດຂອງພວກເຮົານັ້ນເຫຼົ່ານີ້

ຈະເລີນພອນດ້ວຍຄວາມເມດຕາຫັມ  
ພຣະຍອດແກ້ວພຸທທະຊີ ໂນຣິສສະກິລມະຫາສັງຄະປາ ໂມກຂ  
ຫັມມະຍານມະຫາເຖຣະ  
ສົມເດັດພຣະສັງຄະຮາຊອານາຈັກລາວ